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شیطان بزرگ
رسول خدا که مبعوث شد، آن شیطان بزرگ فریاد کرد و شیطانها را دور خودش 

جمع کرد و اینکه مشکل شد کار بر ما. در این انقلاب، شیطان بزرگ که آمریکاست، 

شیاطین را با فریاد دور خودش دارد جمع می کند. و چه بچه شیطان هایی که در 

ایران هستند و چه شیطانهایی که در خارج هستند، جمع کرده است و هیاهو به 

راه انداخته است.
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سرویس سیاسی-
روزنامه آرمان در مصاحبه با دکتر »علی نجفی  توانا« رئیس  اسبق کانون وکلا نوشت:»افرادی که از رانت ثروتمند 

شده اند صرف نظر از خودشیفتگی و احساس ژن برتر داشتن، قطعا در روابط اقتصادی خود دچار فساد هستند«.
نجفی توانا افزود:»آنانی که از رانت ثروت اندوخته اند نمی گذارند قوانین مربوط به رانت خواری در کشور اجرا شود. 
آنانی که از طریق نامشروع ثروت اندوخته اند و از رانت اطلاعاتی بهره جسته اند مسلما نمی گذارند قانون از کجا آورده ای 
اجرا شود. اگر این قانون اجرا شود نتیجه آن استرداد ثروت افرادی است که نمی توانند ثابت کنند در طول مدیریت خود 
چگونه آن همه ثروت اندوخته اند. چگونه کســی، مدیری، می تواند 2 هزار  میلیارد تومان ثروت اندوخته باشد؟ با حقوق 

ماهی چند ده  میلیون تومان؟ در طول 40 سال هم چنین اندوخته ای محال است«.
»اصل 142 قانون اساسی« همان اصلی است که بیشتر با عنوان »از کجا آورده اید؟« معروف است و بر طبق آن رئیس 
 قوه قضائیه موظف است اموال مسئولین کشور را بررسی کند تا در طول دوره مسئولیت بر خلاف قانون افزایش نیافته باشد.

آثار اعلام عمومی دارایی مسئولان، فرااقتصادی است و باعث ایجاد اعتماد عمومی در جامعه می شود. ایجاد شکاف 
میان مردم و کارگزاران و مسئولان نظام همواره یکی از اصلی ترین اهداف دشمن در تقابل با جمهوری اسلامی بوده و 
یکی از اصلی ترین تاکتیک های آنان در این مورد، ادعای فساد و زندگی  اشرافی است. حال آنکه در واقع اغلب مسئولان 
نظام از این اتهام مبرا هســتند. شــفافیت در دارایی و درآمد مسئولان، فضای غبارآلود و مهیا برای شایعه و تهمت را از 
بین می برد، معدود افراد احتمالا خطاکار معرفی می شوند و از این طریق گامی بلند در راستای مبارزه با مفاسد اقتصادی 
برداشــته خواهد شــد. در فضای غبارآلود، آنان که از راه قانونی نیز صاحب ثروت مشروع هستند هم  نیز از تیر شایعه و 
فضاسازی در امان نخواهند بود و   تر و خشک با هم خواهند سوخت. حال آنکه نگاه اسلام به ثروت با قید حصول از راه 
حلال نه تنها منفی نیست بلکه مثبت و تشویقی نیز هست و البته معمولا از طریق مشروع ثروت های انبوه جمع نمی شود.

دولت دوازدهم شروع شد، مقصر مشکلات باز هم دولت نهم!
روزنامه زنجیره ای شــرق در گزارشــی به مشکلات بازنشستگان پرداخت و به سنت گذشته مقصر مشکلات فراوان 

موجود را نه سیاست های دولت کنونی که گذشته خواند!
در بخشی از این گزارش آمده است: »همایش ملی گرامیداشت روز خانواده و تکریم بازنشستگان به صحنه درددل های 
مســئولان و بازنشســتگان تبدیل شد. همایشی که وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در آن از تلاش برای رفع مشکلات 
پیش روی بازنشســتگان سخن گفت و مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری نیز پای تبعیض  در پرداخت حقوق این 
قشر از جامعه را به میان کشید. محمد نهاوندیان، معاون اقتصادی رئیس جمهور هم مشکلاتی را که به واسطه عملکرد 

 اشتباه دولت های نهم و دهم ایجاد شده، مورد تأکید قرار داد و از خیانت به بازنشستگان صحبت کرد.«
در این گزارش آمده است: »تزریق امید به بازنشستگان در این همایش باعث نشد که معاون اقتصادی رئیس جمهور 

از زیانی که دولت های نهم و دهم به بازنشستگان رساندند، صحبت نکند.«
مسئولین دولت یازدهم و دوازدهم در طول بیش از چهار سال گذشته مقصر همه مشکلات و کمبودها و کاستی ها 
را دولت های پیش از خود می خواندند و با وجودی که دولت دوازدهم کار خود را آغاز کرده است باز این سنت در بین 

مسئولین از بین نرفته است و آنان همچنان از استدلال گذشته استفاده می کنند!
این در حالی است که رئیس جمهور اخیرا  از، بین رفتن بسیاری از مشکلاتی که در سال 92 وجود داشته است و 
یا کاهش شدید این مشکلات سخن گفته بود تا عملکرد چهار ساله دولت یازدهم را توجیه کند و توضیح دهد و با این 
وجود مشخص نیست که نهاوندیان چرا برای توضیح ناکامی ها همچنان از استدلال تاریخ مصرف گذشته استفاده می کند.

دولت هیچ کدام از وعده های خود درباره پلاسکو را عملی نکرد
پس از وقوع حادثه دلخراش پلاسکو، حامیان دولت و روزنامه های زنجیره ای، آن را به عنوان فرصت مناسبی برای 
تخریب شهرداری تهران قلمداد کردند و به جای اینکه رویکرد اصلی شان ارائه راهکار برای پیشگیری از چنین حوادثی 
و همدردی با مردم و کســبه آســیب دیده باشد، همه تقصیر را متوجه شهرداری دانسته و جار و جنجال سیاسی به راه 
انداختند. دولت نیز دســتور تشــکیل »هیئت ویژه گزارش ملی بررسی حادثه ساختمان پلاسکو« را صادر کرد درحالی 
که در جریان برخورد دو قطار با یکدیگر و جان باختن بیش از 40 نفر از هموطنانمان خبری از چنین حساســیت ها و 
توجهات در این ســطح نبود. این حادثه خســارات زیادی را به کسبه این ساختمان وارد کرد که وعده های دولت برای 
اعطای تسهیلات به آسیب دیدگان را در پی داشت اما دیروز روزنامه ایران از نقص ها و خلف وعده ها در این موضوع نوشت.

ارگان دولت از قول نماینده هیئت امنای ساختمان پلاسکو خاطرنشان کرد: »وزارت تعاون به ما گفت وام بلاعوض 
100 میلیون تومانی می دهیم تا زیان دیدگان ساختمان پلاسکو بتوانند سرپا شوند اما با گذشت یک ماه وام بلاعوض به 
6 درصد سود رسید و در نهایت هیچ پرداختی هم صورت نگرفت. در همان روزهای اول بهمن ماه هم در هیئت دولت 

مصوب شد که وام 300 میلیونی پرداخت شود تا کسبه برای شروع فعالیت های خود نقدینگی لازم داشته باشند.« 
وی ادامه داد: »بر این اساس بنا شد 9 درصد سود این وام بر عهده سازمان برنامه و بودجه باشد و 9 درصد مابقی را 
کسبه پرداخت کنند ولی مرور زمان این فرآیند را هم تغییر داد و قرار شد کسبه خسارت دیده کل نرخ سود را پرداخت 
کنند. این عدد برای واحدهای صنفی بسیار سنگین بود لذا هیچ کس سراغ این وام نرفت. بر این اساس اگر کسبه سقف 
300 میلیونی را دریافت کنند، برای بازپرداخت 36 ماهه باید در هر ماه حدود 11 میلیون قســط و در مجموع حدود 

90 میلیون تومان سود به بانک مربوطه پرداخت کنند. در حقیقت بازگشت این پول 390 میلیون تومان می شود.«
نماینده هیئت امنای ساختمان پلاسکو اظهار داشت: »دولت به هیچ کدام از وعده های مالی و تسهیلاتی خود عمل 
نکرد و همواره کسبه پلاسکو با چالش های متعددی روبه رو هستند... این در حالی است که خیلی از واحدها به دلیل ناتوانی 
مالی سراغ مشاغلی چون آژانس رفتند و دیگر به امر تولید نمی پردازند. لذا ما چشم انتظار حمایت های دولت هستیم«.

برجام نشان داد بی اعتمادی به آمریکا بی دلیل نیست 
روزنامه شرق در یادداشتی به قلم سیدمحمدعلی حسینی سخنگوی پیشین وزارت خارجه درباره سیاست های دولت 
آمریکا علیه ایران نوشت:»جمع بندی اظهارات نماینده آمریکا در سازمان ملل حکایت از روند رو به فزونی انزوای سیاسی 

آمریکا حتی در میان متحدان خود دارد«.
نویســنده با  اشاره به این موضوع افزوده اســت:»اینکه آیا این انزوای سیاسی یا اختلاف نظرها میان آمریکا و اروپا 
قابلیت ایجاد تغییر در رویکرد دولت کنونی این کشــور درباره پایبندی به تعهدات مندرج در بندهای مختلف برجام را 
دارد یا خیر؛ ســؤالی اســت که با توجه به سوابق سوء فراوان آمریکاییان و پافشاری آنان بر بدعهدی، تردیدی در پاسخ 

منفی صریح به آن باقی نمی گذارد«.
در ادامه این یادداشــت تاکید شده است: » نحوه تعامل ایالات متحده با توافق هسته ای اما تجربه گران بهایی است 
که اضافه بر تجربه های ارزشــمند گذشته، به خوبی نشــان می دهد بی اعتمادی به آمریکا بی دلیل نیست. اعلام مواضع 
منســجم مســئولان ذی ربط در برابر بدعهدی های مکرر آمریکا نیز این امید و انتظار را ایجاد کرده که ایران، اضافه بر 
مواضــع اعلامــی محکم و به موقع، از گزینه های اقدامی و اجرائی مؤثــر و کارآمد نیز در قبال رفتارهای نابهنجار دولت 

کنونی آمریکا برخوردار است«.
در آذرماه 95 و در حالی که روزنامه های زنجیره ای حدود 3 ســال با انواع و اقســام تیترهای درشــت از برجام به 
عنوان پیروزی بزرگ و تاریخی ایران یاد می کردند، مدیرمســئول روزنامه شــرق اعتراف کرد که برجام از سوی دولت و 

اصلاح طلبان برای عبور از سد افکار عمومی بزک شده است!
کاهش معنادار مصرف گوشت خانوار در دولت روحانی

بــا وجــود اینکه دولت یازدهم تمام همت و تلاش خود را صرف مذاکرات هســته ای کرد تا به هر قیمت به برجام 
دست پیدا کرده و از این راه معضلات اقتصادی کشور را حل کند، هنوز پس از گذشت دو سال از آغاز اجرای این توافق 

هسته ای، چالش های اقتصادی کشور و مشکلات معیشتی مردم به قوت خود باقی است.
روزنامه ایران دیروز در مصاحبه با یکی از فعالان اصلاح طلب نوشــت: »مطابق گزارش آقای طیب نیا وزیر ســابق 
اقتصاد، متوسط رشد اقتصادی کشور در 38 سال گذشته، 2/1 درصد بوده است. تفاوت این رقم با رشد مورد انتظاری 
که سازمان برنامه وقت به آن  اشاره کرد، به این معنی است که اکنون کشور با شرایط دشواری رو به رو است. به عنوان 
مثال، مصرف ســالانه گوشــت قرمز هر خانوار ایرانی در سال 85 به طور متوسط 64 کیلو بوده است، این میزان اکنون 
به 40 کیلو کاهش یافته اســت. این نشان دهنده وضعیت نگران کننده ای در کشور است. آقای روحانی، در صحبت های 

مراسم تحلیف و تنفیذ، قول داد تا پایان دولت فقر مطلق را از بین ببرد.«
این فعال سیاســی اصلاح طلب اظهار داشــت: »آقای روحانی در دیدار هیئت دولت با رهبری  اشــاره کرد که برای 
دستیابی به رشد 8 درصد اقتصادی، باید سالانه 775 هزار میلیارد تومان در کشور سرمایه گذاری شود. همان طور که 
آقای روحانی  اشــاره کرد، امکان این میزان ســرمایه گذاری از ناحیه دولت اصلا وجود ندارد و باید بانک ها، بازار سرمایه، 
بخش خصوصی و ســرمایه گذار خارجی وارد شود. درباره بانک ها به عنوان یکی از ظرفیت های سرمایه گذاری در کشور، 
بنا به گزارش چندی پیش آقای طیب نیا، میزان بدهی معوق دولت و شــرکت های دولتی به بانک ها 700 هزار میلیارد 
تومان است، ضمن اینکه بدهی معوق بخش خصوصی به بانک ها نیز بیش از 100 هزار میلیارد تومان است. این وضعیت 
یعنی 60 درصد منابع بانک ها به صورت راکد درآمده و قفل شده است. بنابراین عملا کاری از بانک ها ساخته نیست.«

دگرگونی اساسی در وزارت امور خارجه
بهرام قاسمی سخنگوی وزارت امور خارجه در گفت و گو با روزنامه قانون از دگرگونی های اساسی در این وزارتخانه 

خبر داد.
قانون در مقدمه این گفت و گو نوشته است: »در میان گفت وگو متوجه شدیم که معاونت اقتصادی تنها معاونتی نیست 
که قرار است به وزارت خارجه اضافه شود بلکه قرار است دو معاونت دیگر به تشکیلات این سازمان اضافه و چند معاونت 
از این وزارتخانه حذف شوند.« »قاسمی در رابطه با راه اندازی معاونت دیپلماسی اقتصادی، می گوید: »این معاونت قرار 

نیست »شق القمر« انجام دهد و وظیفه اش تسهیلگری و بسترسازی معاملات اقتصادی است.«
قاسمی در این گفت و گو اظهار داشت: »معاونت سیاسی و معاونت دیپلماسی اقتصادی در این وزارتخانه ایجاد می شود. 
معاونت های منطقه ای نیز از چارت وزارت  خارجه حذف و وظایفشــان به چند اداره کل داده مي شــود. یعنی در ارکان 
وزارت خارجه علاوه  بر اضافه شــدن دو معاونت، چند رکن نیز حذف می شــود تا به چارت مصوب برسد. به عبارتی در 
وزارت خارجه دگرگوني اساسي صورت خواهد گرفت. حذف ادارات منطقه ای، ایجاد ادارات جدید و شرح وظایف ادارات 
کل و نحوه ارتباطشان با وزیر، قرار است تغییراتی داشته باشد. یعنی وزارت خارجه نه فقط در بخش سیاسی و اقتصادی 
بلکه در کنسولی، مرکز دیپلماسی و رسانه، مرکز مطالعات سیاسی و دفتر مطالعات سابق نیز تغییراتی خواهد داشت.«

راه انقلاب و مردم را پی نگرفتند
صفحه احزاب روزنامه اعتماد به گزارشی با عنوان »مخزن الاسرار چپ ها« اختصاص یافته بود. نوشتاری که رویکردش 

گزارش موجزی از چند دهه حضور موسوی خوئینی ها در عرصه سیاست بود.
به همراه این گزارش بخش هایی از اظهارات اخیر موســوی خوئینی ها نیز منتشــر شده بود. از جمله اینکه وی در 
بخشــی )که به نظر می رســد درباره دولت موقت و همچنین دولت بنی صدر باشد( اظهار کرده است: »افسوس از رفتار 
کســاني که جایگاه خود، مردم، انقلاب و رهبري آن را به درســتي فهم نکردند و راه خود را از انقلاب و رهبري آن جدا 
کردند. افسوس که آنان خیلي زود فراموش کردند که در سال 57 مردم فتواي امام را پذیرفتند که »شاه باید برود« و 
بر منطق »شاه سلطنت کند، نه حکومت« خط بطلان کشیدند؛ و صد افسوس که در متن و بطن رفتار سیاسي خویش 
جایي براي این شعار مردم ایران و رهبرشان که آمریکا را پس از ظلم و ستم سال هاي بس دراز دشمن شماره یک خود 
مي دانستند، باز نکردند. به هرحال آنها صلاح خویش دانستند که راه خود را جدا کنند و در اداره امور کشور امام را تنها 

بگذارند و سرانجام امام ناگزیر شد که با ورود روحانیت به امور اجرایي کشور موافقت کند.«
همچنین موســوی خوئینی ها در ادامه افزوده اســت: »امام حتي در نخســتین انتخابات ریاست جمهوري با وجود 
چهره هاي نامداري در اطراف خود از جمله مرحوم شهید بهشتي با نامزدي روحانیون براي احراز پست ریاست جمهوري 

موافقت نکردند. ولي آنان که امام دستشان را گرفت و بر صدر نشاند، قدر نشناختند و راهي رفتند جز راه انقلاب.«
در بخشــی از این گزارش به دی ماه 1358  اشــاره شده اســت. یعنی همان روزهایی که امام خمینی)ره( وظیفه 
مهم تري را بر دوش او قرار داد: »نماینده تام  الاختیار امام در تعیین و تایید صلاحیت کاندیداهاي نخستین دوره انتخابات 
ریاست جمهوري. این حکم 45 روز پس از  اشغال سفارت، براي خوئینی ها صادر شد. قرار بود خوئینی ها به صورت انفرادي 

نقش شوراي نگهبان را ایفا کند. او از میان 106 کاندیدا، فقط 8 نفر را واجد صلاحیت دانست«.

نمایندگان مجلس با اشاره به اینکه 
فروش هواپیما به ایران در متن و پیوست 
برجام تصریح شده است،تاکید کردند: 
ممنوعیت فروش هواپیما به ایران نقض 

صریح برجام است.
در هفتــه گذشــته، »دونالــد ترامپ« 
رئیس جمهــور آمریکا همزمــان با تمدید 
تعلیق برخی از تحریم های هســته ای ایران 
به مدت 120 روز، تحریم های جدیدی علیه 
کشــورمان وضع کرد. علاوه بر این مجلس 
نمایندگان آمریکا با متمم پیشــنهادی یک 
قانونگذار جمهوری خــواه برای منع فروش 

هواپیمای مسافربری به ایران موافقت کرد.
علاءالدین بروجردی رئیس کمیســیون 
امنیــت ملی و سیاســت خارجی مجلس با 
اشــاره به اینکه موافقت مجلس نمایندگان 
آمریکا دربــاره ممنوعیت فروش هواپیما به 
ایران نقض صریح برجام است، اظهار داشت: 
بایــد اذعان کرد که فروش هواپیما به ایران 

در متن و پیوست برجام تصریح شده است.
به گزارش خانه ملت، بروجردی افزود: بر 
این اســاس کشورهای دیگری که این سند 
را امضا کرده اند و همچنین شــورای امنیت 
ســازمان ملل نیز باید نســبت به این اقدام 

آمریکا اعتراض داشته باشند.
هیئت نظارت جدی تصمیم بگیرد

لنــور  ذوا مجتبــی  حجت الاســلام 
رئیس کمیته هســته ای و عضو کمیسیون 
امنیــت ملی مجلس در واکنش به تحریم 7 
شخص و شرکت ایرانی از سوی وزارت خزانه 
داری آمریکا و نیز مصوبه اخیر کنگره آمریکا 
برای ممنوعیت فروش هواپیما به ایران اظهار 
داشــت: قطعا تحریم های وزارت خزانه داری 
تحریم جدید محسوب می شود و جزء موارد 
نقض برجام اســت و مصوبه کنگره آمریکا 
درباره ممنوعیت فروش هواپیما نیز مخالف 

نص صریح برجام و ناقض این سند است.
ذوالنــور درباره انتقادهای کارشناســان 

نســبت به نحوه عملکــرد و واکنش هیئت 
نظارت بــر برجام در موارد گذشــته نقض 
توافق هســته ای، اظهار داشــت: در برجام 
هزینه ای از کیسه ملت پرداخت شده و الان 
مردم باید بتوانند از منافع برجام اســتفاده 
کنند؛ تحریم های جدید هم منافع مردم را 

ضایع می کند.
وی افزود: بر این اســاس، وظیفه هیئت 
نظارت بر اجرای برجام این است که به طور 
دقیق، جدی، شفاف، سریع و قاطع تصمیم 
بگیرد که حق مردم بیش از این ضایع نشود؛ 
چــرا که این مطالبه افکار عمومی اســت و 
چهار سال وقت اصلی دولت به موضوع برجام 
گذشته و حتی مسائل منطقه نیز رها شد و در 
موضوع اقتصاد نیز همه منتظر برجام ماندند.

اعتماد به آمریکا 
ساده انگاری است

محمدرضــا رضایی کوچی نماینده مردم 
جهرم در مجلس نیز با  اشاره به تحریم های 

اخیر آمریکا علیــه ایران گفت: آمریکایی ها 
بار دیگر با تحریم هایشــان نشان دادند که 
بسیار ســاده انگاری است که ما بخواهیم به 
آنها اعتماد کنیم و  به آنها دل خوش کنیم.

وی افزود: ما مدت زیــادی برای خرید 
هواپیما از آمریکایی ها وقت گذاشــتیم اما 
درنهایــت نیز این تلاش ها به هیچ نتیجه ا ی 
نرسید و بی ثمر ماند و بسیار ساده انگاری است 

که ما بخواهیم توافقی داشته باشیم.
اقدامات مذبوحانه آمریکا

همچنین اکبر رنجبرزاده نماینده مردم 
اسدآباد و عضو هیئت رئیسه مجلس با اشاره 
به اقــدام اخیر آمریکا در اعمال تحریم های 
جدید، اظهار داشــت: آمریکا نمی خواهد به 
تعهدات بین المللی پایبند باشــد و خودش 
را مافــوق و فراتر از معاهــدات و تعهدات 
بین المللی و مسائل مختلف جهانی می داند.

رنجبرزاده افزود: اقدامات مذبوحانه آمریکا 
باید به گوش جهانیان برسد.

نمایندگان مجلس تأکید کردند

ممنوعیت فروش هواپیما به ایران 
نقض صریح متن برجام است

رئیــس پژوهشــگاه دانش های 
بنیادی گفت: جناح اصلاح طلب اسم 
دموکراســی را می برد، اما سابقه و 
آشنایی با آن ندارد. اصلا کلاس رفتار 

دموکراتیک آن خیلی پایین است.
محمدجــواد لاریجانی در گفت وگو با 
تســنیم، درباره نتیجه انتخابات دوازدهم 
ریاســت  جمهوری و در پاسخ به چرایی 
انتخــاب فردی که برجام تنها دســتاورد 
دولت گذشته اش بود و مردم هم موهبت 
خاصــی از آن ندیدنــد، اظهار داشــت: 
اینکه رئیس جمهور مســتقر در دوره دوم 
نیز انتخاب شــود، چیز عجیبی نیســت. 
این موضوع در ریاســت جمهوری آقایان 
خاتمی، احمدی نژاد و مقام معظم رهبری 
هم وجود داشــت. بنابراین دو دوره شدن 
روســای جمهور در ایران در حال تبدیل 
شــدن به یک رویه است و مردم احساس 
می کنند رئیس جمهوری که 4 ســال بر 
سرکار بوده، 4 ســال دیگر هم روی کار 
سوار است لذا می گویند، بگذاریم همین 
فرد مجددا رئیس جمهور شود تا بهتر کار 

کند. امیدوارم آقای روحانی در 4 ســال 
دوم، بســیاری از نواقص دوره قبل را رفع 
کند و موفق تر باشــد، بنابراین، این اصلا 

غیرمنتظره نبود.
وی آشــنایی با سازوکار دموکراسی و 
مردم سالاری را مهم تر از نتیجه انتخابات 
دانست و تاکید کرد: مهم این است که به 
فرهنگ دموکراســی درست عمل کنیم. 
چیزهایی که اکنون آفت اســت و باید از 
آنها حذر کرد، نشــان می دهد که سطح 
فرهنگ دموکراســی، به خصوص از سوی 
اصلاح طلبان بسیار پایین است، یعنی جناح 
اصلاح طلب اسم دموکراسی را می برد، اما 
ســابقه و آشنایی با آن ندارد. اصلا کلاس 

رفتار دموکراتیک آن خیلی پایین است.
رئیس ســتاد حقوق بشــر قوه قضائیه 
اظهار داشت: آنچه خطرناک است برگزیدن 
شــاخص های توســعه سیاســی براساس 
دموکراسی مبتنی بر عقلانیت سکولار لیبرال 

و اعمال آن در جمهوری اسلامی است.
رئیس پژوهشــگاه دانش های بنیادی 
خاطرنشان کرد: اکنون نیروهای اصولگرا 

ســرمایه عظیمــی از افراد هســتند که 
تحصیلات بسیار عالی دارند. دانشمندان 
بسیار فرهیخته ای در بین آنها وجود دارد 
و ایــن حجم از نیروهــای تحصیلکرده و 
فرهیخته در هیچ جناحی در ایران نیست. 
منتها اینها باید متشــکل شــوند و یک 
گفتمان بســیار مدرن مبتنی بر عقلانیت 

اسلامی داشته باشیم.
لاریجانی ابراز داشــت: هیچ وقت در 
تاریخ معاصر زمینه برای معرفی اسلام به 
این خوبی نبوده اســت. هیچ زمانی برای 
معرفی مکتب اهل بیت)ع( شرایط به این 
خوبی نبوده است. اینها فرصت های طلایی 
هستند تا این گفتمان بر اساس عقلانیت 
اسلامی در زمینه سیاست خارجی، نظام 
اقتصادی داخلی، نظام فرهنگی داخلی و 

فرهنگ زیست مدنی عرضه شود.
وی با اشاره به سخنان برخی مسئولین 
سیاسی که می گویند: »مشروعیت قانونی و 
سیاسی ما از رأی مردم و مشروعیت دینی 
ما از تبعیت از حق و عدالت است«، تاکید 
کــرد: اولا این ســخن در نظام جمهوری 

اسلامی نادرست و ناقص است، مشروعیت 
قانونی ناشــی از تحقــق عوامل و عناصر 
قانونی است. مثلا در مورد رئیس جمهور، 
برنده شدن در انتخابات، تحلیف و تنفیذ. 
»مشروعیت دینی« تماما براساس مبنای 
»ولایت« اســت، تمام ارکان نظام باید بر 
این اساس مشروعیت تصرف در امور خود 
را توجیه کننــد و لذا اگر می دانند کاری 
مورد تأیید ولی امر نیســت، شــرعا حق 

اقدام را ندارند.
لاریجانی گفــت: در حوزه هنر، جناح 
اصلاح طلــب هیــچ حرف حســاب قابل 
عرضه ای ارائه نداده اســت. در موسیقی 
و غنــا صرفا می گویند »چــرا ربنّا پخش 
نمی شــود؟« یا »چرا فلان کنســرت لغو 
شــده اســت؟« یا در حــوزه نمایش هر 
قطعه ای که مبنای ســکولار داشته باشد 
و به نظام اســلامی و حتی اسلام تعریض 
داشته باشــد، صرفا چون غرب سکولار و 
ضد اسلام آن را حمایت می کند و اسکار 
می گیرند و در »کَن« شــرکت می کنند، 

نمایش خوبی است!

محمدجواد لاریجانی:

کلاس دموکراسی اصلاح طلبان بسیار پایین است

رئیس سازمان انرژی اتمی کشورمان به 
منظور شرکت در شصت و یکمین نشست 
انرژی  بین المللی  آژانس  سالانه  عمومی 

اتمی به وین رفت.
علی اکبر صالحی معاون رئیس جمهور و 
رئیس ســازمان انرژی اتمی ایران به منظور 
شرکت در شصت و یکمین نشست عمومی 
ســالانه آژانس بین المللی انــرژی اتمی در 
رأس هیئتی از مسئولان این سازمان بامداد 
یکشــنبه عازم وین مقر آژانس شد. معاون 
رئیس جمهور قرار اســت در این نشست به 

ایراد سخنرانی بپردازد.
صالحی همچنین در حاشــیه این سفر با 

برخــی از مقامات آژانــس و همتایان خود از 
کشورهای دیگر ملاقات و در خصوص موضوعات 
مورد علاقه طرفین به گفت وگو و رایزنی خواهد 

پرداخت.
شصت و یکمین نشســت عمومی سالانه 
آژانــس بین المللــی انرژی اتمی قرار اســت 
از امروز)دوشــنبه( در ویــن آغاز شــود.این 
نشســت یک هفتــه پس از نشســت فصلی 
شــورای حکام آژانس برگزار می شود. نشست 
عمومی عالی ترین نهاد سیاســتگذاری آژانس 
بین المللی انرژی اتمی است که از نمایندگان 
همه 168 کشــور عضو تشــکیل شــده و هر 
سال معمولا در ماه ســپتامبر برای بررسی و 

تایید برنامه و بودجه آژانس و بررســی ســایر 
موضوعاتی که شــورای حــکام ، مدیرکل یا 
 کشورهای عضو به آن ارجاع کرده اند، تشکیل 

جلسه می دهد.
بــه گزارش فــارس، رضا نجفی ســفیر و 
نماینده دائم جمهوری اسلامی ایران در آژانس 
چهارشــنبه 22 شهریور در سخنرانی خود در 
نشست فصلی شــورای حکام آژانس که هفته 
گذشــته در وین برگزار شد، دیدار اخیر یکی 
از مقامات آمریکایــی از وین با هدف تضعیف 
اعتبار آژانس را نمونه دیگری از سوء نیت و رفتار 
غیرصادقانه آمریکا خواند و افزود: اعمال فشار 
به آژانس به هر وسیله ای تاثیر منفی بر ماهیت 

حرفه ای و بیطرفانه کار آژانس در اجرای وظایف 
محوله از سوی قطعنامه 2231 شورای امنیت 
و قطعنامه های شورای حکام، برجای می گذارد 
و بدین وسیله استقلال و اعتبار فعالیت آژانس 

را تضعیف می کند. 
نی  ا ســخنر ر  د همچنیــن  نجفی 
خود ضمن اشــاره به قطعنامه 2231 شورای 
امنیت و نقش اساسی و مستقل آژانس اظهار 
داشــت که اقدامات آژانس باید از خدشه دار 
شدن توسعه اقتصادی و فنی ایران اجتناب کرده 
و در حفاظت از اســرار تجاری، فنی و صنعتی 
و سایر اطلاعات محرمانه ای که به آژانس ارائه 

می شود، از هیچ اقدامی فروگذار نکند.

سفر صالحی به وین برای شرکت در نشست سالانه آژانس 

آیت الله جعفر سبحانی:
ترویجفرهنگاولادکمترزندگیبهتر

یکخطراست

یکــی از مراجع تقلید با تاکید بر اینکه افزایش جمعیت 
در ایران نیازمند یک خیزش جمعی است، گفت: گویندگان 
و کارشناسان به ویژه طلاب مبلغ و سخنرانان باید موضوع 
را به صورت علمی مطرح و در این راســتا ضررها و فایده ها 

را بازگو کنند.
به گزارش خبرگزاری فارس از قم، آیت الله جعفر سبحانی دیروز 
در همایش حوزه علمیه و جمعیت که در سالن همایش های مدرسه 
علمیه امام کاظم)ع( برگزار شد، با بیان اینکه دیدگاه های اشتباهی 
در مورد توازن نامطلوب میان رشد جمعیت و رشد غذای مورد نیاز 
انســان ها مطرح شده است، اضافه کرد: در این دیدگاه ها به بلاهای 
آســمانی، جنگ ها و برخی از کشتارهای گسترده توجه نشده است 
به همین علت میزان رشــد غذاها را با میزان رشــد جمعیت نابرابر 

می دانستند.
این مرجع تقلید خاطرنشان کرد: هر چند گاهی خداوند متعال 
کاهش جمعیت را به علت یک گناه بر بشر تحمیل می کند اما موضوع 
لزوم کاهش جمعیت که توســط غربی ها مطرح شده، ابزاری برای 
کاهش جمعیت مسلمانان است تا آنها بتوانند به شیوه مطلوب تری 

به استعمار خود برسند.
وی با  اشاره به اینکه آیات قرآن کریم بر افزایش جمعیت تاکید 
دارد، تصریح کرد: در آموزه های الهی هیچ تهدیدی در مورد افزایش 

نسل مطرح نیست.
آیت الله سبحانی از وجود رابطه میان تقوا و تکثیر جمعیت یاد کرد 
و گفت: در تاریخ عرب خداوند متعال بر افزایش جمعیت تاکید کرده 
است، اگر سنت را نیز مطالعه کنیم در فرمایشات پیامبر اسلام)ص( 
در مورد فرزندآوری می رسیم، در حرکت جامعه قرآنی تکثیر جمعیت 
مطلوب است چرا که از اولاد به عنوان نور چشم نام برده شده است.

وی بــا تاکید بر اینکه اکنون در آفریقــا غذای مورد نیاز برخی 
از افراد تامین نمی شــود، عنوان کــرد: افرادی که در مقابل افزایش 
جمعیت موضوع گرســنگی در آفریقا را مطرح می کنند نمی دانند 
که این گرسنگی ها سیاسی است و حقیقی نیست چرا که اگر بشر 
مواهب الهی را عادلانه تقســیم کند با این مشکل روبرو نمی شود، 
آمریکا گندم ها را به دریا می ریزد در حالی که مردم در آفریقا برای 
تهیه غذا با مشکل روبه رو هستند؛ این گرسنگی هایی که گاهی در 
یک منطقه اســت در مقابل آن در منطقه دیگری غذاهای بسیاری 

وجود دارد.
این اســتاد برجسته حوزه علمیه قم یادآور شد: اگر گرسنگی ها 
طبیعی باشد مولود گناه است اما اگر سیاسی باشد مولود بشریت است.

وی بــا بیان اینکه اســلام برای نطفه و انســان بالغ کفاره های 
مشخصی تعیین کرده اســت، خاطرنشان کرد: نظر اسلام در مورد 
سقط جنین برای همگان مشخص است، همانطور که اگر انسانی را 
که اکنون به توانایی راه رفتن رســیده بکشیم انسان کشی کرده ایم، 
اگر جنین را به عنوان یک انســان بکشیم قتل کرده ایم، این اقدام 

برخلاف اسلام عقل و خرد است.
آیت الله ســبحانی با  اشاره به اینکه کاهش جمعیت و جلوگیری 
از فرزندآوری جنبه های فردی و جمعی یا دولتی دارد، تصریح کرد: 
در جنبه فردی اگر افراد برای ایجاد فاصله ســنی میان کودکان یا 
به علت نبود وضعیت نامناســب اقدام به فرزندآوری نکنند، مشکلی 

نیست اما به شرطی که از راه حلال باشد.
وی ادامه داد: اینکه رادیوها، گوینده ها و تلویزیون ها فریاد بزنند 
که اولاد کمتر زندگی بهتر، این یک خطر است، گاهی افرادی هستند 
که توان ندارند و فرزنددار نمی شوند اما اگر اولاد کمتر زندگی بهتر به 
یک فرهنگ تبدیل شود آینده جامعه در خطر می افتد، اکنون باید 
فرهنگ درست را ترویج داده و از ظرفیت رادیو، تلویزیون، گویندگان 
و مسئولان در این راستا استفاده کنیم چرا که اگر روند کنونی ادامه 

داشته باشد، 30 سال آینده جمعیت کشور کهنسال می شود.
آیت الله سبحانی از تهاجم رژیم بعثی به ایران اسلامی یاد و عنوان 
کرد: اگر در آن دوران جوانان نبودند کشور نمی توانست مقابل دشمن 
ایستادگی کند، در گذشته اتفاقی در مورد کاهش جمعیت در ایران 
افتاد اما بنده همان زمان مخالفت کردم؛ بعد از مدتی رهبر انقلاب 
اسلامی هشدار لازم را اعلام کرده و اکنون هشدار ایشان موثر واقع 

شده است.
وی خاطرنشــان کرد: بر اساس دانشــنامه جهان اسلام که زیر 
نظر رهبری به چاپ می رسد، در سال 1990 میلادی رشد جمعیت 
اســلامی 19 درصد اما رشــد جمعیت غیراسلامی 81 درصد بوده 
است این نشان می دهد که افرادی که نسخه کاهش جمعیت را ارائه 
کرده اند خودشان به این نسخه عمل نکردند؛ در سال 2000، رشد 
جمعیت اسلامی 21 درصد و رشد جمعیت غیر اسلامی بیش از 70 

درصد بوده است.

 قطعه های 1 و 2 آزادراه ارومیه - تبریز 
با حضور  به طول 40 کیلومتر دیــروز 
شــورای  رئیس مجلس  علی لاریجانی، 

اسلامی به بهره برداری رسید.
به گــزارش ایرنا، این قطعه بخشــی از 
آزادراه 152 کیلومتری ارومیه به تبریز است. 
رئیس مجلس شورای اســلامی در بدو ورود 
به شــهر ارومیه در جمــع خبرنگاران گفت: 
رسیدگی به مشکل کمبود آب و ایجاد اشتغال 
از اولویت های قانون برنامه ششم توسعه است.
علی لاریجانی اظهارکرد: استان آذربایجان 
غربی یک استان مهم و تاثیرگذار در اقتصاد 
ایران اســت و امیدوارم مشکلات این استان 

رفع شود.
وی افزود: مشکلات دریاچه ارومیه باعث 
نگرانی همه ما اســت، در قانون برنامه ششم 
توســعه به مسائل و مشکلات محیط زیست 
توجه شده و تصمیماتی برای رسیدگی به این 
مهم اتخاذ شده است که شامل رسیدگی به 
مشکلات دریاچه ارومیه نیز می شود، همچنین 
در برنامه ششم رسیدگی به مشکلات کمبود 

آب و  اشتغال جزو اولویت ها است.
رئیس  مجلس شــورای اسلامی در جمع 

مسیحیان کلیسای ننه مریم ارومیه با تاکید 
بر اینکه تروریســم به عنوان بزرگترین بلای 
منطقــه موجب رنجش همه اقــوام و ادیان 
شده است، گفت: تروریست ها را باید در سایه 

وحدت از این منطقه بیرون کنیم.
لاریجانی افزود: علاوه بر مســلمانان در 
سوریه و عراق، مسیحیان نیز در شرایط بحرانی 
و تروریستی منطقه مورد ظلم قرار گرفته اند.

وی در ادامه با  اشــاره بــه جایگاه والای 
کتاب های آســمانی به ویژه کتاب مسیحیان 

در آموزه های اســلامی، اظهار کرد: در قرآن 
کریم سوره ها و آیه های فراوانی درباره حضرت 
مسیح، حضرت مریم و معجزه های آن حضرت 
وجود دارد که نشان دهنده نگاه نزدیک اسلام 

به مسیحیت است.
وی با ابراز خرســندی از توجه مسئولان 
آذربایجــان غربی به حفــظ میراث فرهنگی 
ارزشــمند این اســتان گفت: نمایندگان در 
مجلس شــورای اســلامی نیز توجه خاصی 
به مراکز دینی دارنــد و امیدواریم این روند 

ادامه یابد.
یونــان بت کلیــا، نماینده آشــوریان و 
کلدانی ها در مجلس شــورای اسلامی نیز در 
این مراسم گفت: توجه به حقوق اقلیت های 
دینی در ایران مثال زدنی و انکارناپذیر است 
و مدعیان دفاع از حقوق بشــر باید به این امر 

توجه کنند.
کلیســای نه نه مریم دومین کلیســای 
جهان پس از »بیت لحم« است و هر یکشنبه 
آشــوریان برای ادای فرایــض دینی به این 

کلیسا می آیند.
کلیســای ننه مریم که به شرق آشور نیز 
شــهرت دارد و در خیابان خیام ارومیه و در 
محوطــه ای بزرگ قرار گرفته و در ســالیان 
متمادی یک محوطه جدید برای کلیسا و یک 
برج جدید نیز در کنار آن احداث شده است.

افتتاح دانشــکده ادبیــات پردیس نازلو، 
افتتاح طرح بزرگراه شــهید کلانتری، بازدید 
از دریاچه ارومیه، حضور در جلســه شورای 
اداری اســتان و شــرکت در جلسه با فعالان 
اقتصادی آذربایجان غربی از دیگر برنامه های 
رئیس مجلس شــورای اســلامی در سفر به 

ارومیه بود.

با حضور رئیس مجلس شورای اسلامی

40 کیلومتر از آزادراه ارومیه- تبریز به بهره برداری رسید

قیام  از درس های  یکی  غیب پرور  سردار 
امام حســین)ع( را حمایت از مظلومان در 
سراسر جهان دانست و از امضای تفاهم نامه ای 
با کمیتــه امداد پیرامون برگزاری جشــن 

عاطفه ها خبر داد.
ســردار غلامحسین غیب پرور رئیس سازمان 
بســیج مستضعفین در آستانه ماه محرم و هفته 
دفاع مقدس طی ســخنانی گفت: مردم ایران و 
جوانان مؤمن که عاشــق اباعبدالله حســین )ع( 
هســتند باید مراقبت کنند که توصیه های امام 
خامنه ای در اقامه صحیح و بی پیرایه عزای سالار 

شهیدان، رعایت شوند.
رئیس سازمان بسیج لحظه لحظه تاریخ قیام 
امام حسین)ع( را برای آزادگان جهان درس آموز 

دانســت و گفت: اگر مسلمانان و آزادگان جهان 
امام حسین)ع( را الگوی رفتاری خود قرار دهند، 
هیچ ظالمی جرأت ظلم کردن به مظلومان را به 

خود نخواهد داد.
وی یکی از درس های قیام امام حســین)ع( را 
حمایت از مظلومان در سراســر جهان دانست و از 
اینکه مظلومان یمنی، فلسطینی، بحرینی و مسلمان 
مظلوم میانمار تحت ستم حکام ظالم قرار دارند ابراز 
تاسف کرد و افزود: قیام امام حسین)ع( در ماه محرم 
سال 61 هجری قمری به ما می گوید که در مقابل 

این همه ظلم حاکم بر جهان نباید سکوت کنیم.
رئیس سازمان بسیج با اشاره به اینکه 8 سال 
دفــاع مظلومانه و در عیــن حال با صلابت ملت 
ایران به مثابه گنجینه ای از ارزش ها، تجربیات و 

دستاوردهاست، گفت: هنرمندان در عرصه های 
مختلــف هنــری و پژوهشــگران و مدیران در 
حوزه های کاری خود، از هدر رفتن این گنجینه 
گرانبها جلوگیری کنند و الگوهای مختلف رفتاری، 

فکری و هنری را از دل آن استخراج کنند.
جانشین فرمانده سپاه در امور بسیج هفته دفاع 
مقدس را در عین حال فرصتی دانست که مردم از 
پیشکسوتان عرصه ایثار و جهاد و جانبازان فداکار 

ملت قدردانی کنند.
رئیس سازمان بسیج با اشاره به حجم وسیع 
نوشــت افزار و لوازم التحریری که مورد استفاده 
این قشر عظیم قرار می گیرد گفت: بنا بر گزارش 
افراد مطلع در این حــوزه، گردش مالی صنعت 
لوازم التحریر 40هزار میلیارد ریال است در حالی 

که ســهم صنعت داخلی از این بازار بزرگ بسیار 
اندک است.

وی ادامه داد: اگر مسئولان و مصرف کنندگان 
بر اساس اصول اقتصاد مقاومتی عمل کنند همین 
بازار عظیم می تواند بخشــی از مشــکل اشتغال 
جامعه را حل کند و در صورت تسری این نگرش 
به ســایر صنایع و بازارهــای مصرفی در جامعه 
بســیاری از مشکلات کشــور در حوزه اقتصاد و 

معیشت حل خواهد شد.
وی گفت: مــا همواره اعــلام کردیم که در 
راستای حل مشکلات جامعه و فرهنگ سازی در 
راستای بهره گیری از ظرفیت ها و امکانات داخلی 
آماده هر گونه همکاری با  دولت محترم هستیم.

غیب پرور از آحاد مردم ایران و بسیجیان کشور 

خواست با برپایی نهضت خرید کالاهای ایرانی، هر 
یک به سهم خویش از اشتغال یک جوان ایرانی 

حمایت کنند.
رئیس ســازمان بســیج در بخش دیگری از 
سخنان خود با اشاره به برگزاری جشن عاطفه ها 
در اواخر شهریور هر سال گفت: یکی از کارهای 
ارزشمند کمیته امداد امام خمینی که با همکاری 
سایر دستگاه ها برگزار می شود زمینه سازی برای 
جمع آوری کمک های مردمی بــرای نیازمندان 
است. در این زمینه بسیج نیز در سال های گذشته 
به کمک کمیته امداد آمده و امسال این همکاری با 
توجه به تفاهم نامه همکاری با کمیته امداد بیش از 
گذشته خواهد بود و در حوزه هایی که کمیته امداد 
درخواست داشته باشد بسیج آماده همکاری است.

رئیس سازمان بسیج مستضعفین تاکید کرد

همکاری سازمان بسیج با کمیته امداد در جشن عاطفه ها


